

التركيب: كل تحميدة فورت تحتوي على 3 غ من مادة الغليسيرين.

كل تحميدة للكبار تحتوي على 2,166 غ من مادة الغليسيرين.

كل تحميدة للأطفال تحتوي على 1,3 غ من مادة الغليسيرين.

السواغات: ماءات الصوديوم، حمض الشمع.

آلية التأثير:

يصنف الغليسيرين كملين تناظحي.

يحفز الغليسيرين عن طريق المستقيم التمعج وإخلاء الأمعاء وذلك بمساعدة تأثيره المهييج وزيادة كمية السوائل، مما يسهل مرور البراز.

الإستطبابات:

لتخفيض الإمساك العرضي.

مضادات الاستطباب:

- فرط الحساسية للمادة الفعالة أو تجاه السواغات.

- في حال وجود انسداد معوي أو إحصار.

- إذا كان المريض يعاني من ألم بطني غير مشخص.

الجرعة وطريقة الإعطاء:

- للاستخدام عن طريق المستقيم فقط

- تغسل اليدين قبل وبعد استخدام تحاميل الغليسيرين.

- في حال كانت التحميلة طرية جداً عند الاستخدام، توضع في الثلاجة لمدة 15 دقيقة أو يمرر الماء البارد عليها.

- يجب أن لا تنتصر التحميلة حتى تعطي التأثير المسلح.

- يجب إدخال التحميلة بشكل جيد في المستقيم وإبقاءها لمدة 15 دقيقة.

- تنتفع عادة حركة الأمعاء خلال 1/4 ساعة إلى 1 ساعة.

من أجل تحاميل الأطفال 1.3 غ:

الأطفال من 2-6 سنوات من العمر: تحميلاً واحدة يومياً أو حسب تعليمات الطبيب.

الأطفال أصغر من سنتين: استشر الطبيب.

غير مناسب للرضع بعمر أقل من سنة.

من أجل تحاميل الكبار 166.2 غ وتحاميل فورت 3 غ:

البالغين والأطفال بعمر 6 سنوات وما فوق: تحميلاً واحدة يومياً أو حسب تعليمات الطبيب.

الأطفال من 2-6 سنوات من العمر: تستخدم تحاميل الأطفال.

الحمل والإرضاع:

لا يوجد دليل متاح على آثار ضارة. على الرغم من ذلك، يجب تجنب جميع الأدوية خلال فترة الحمل والإرضاع إذا أمكن. تستخدم فقط بموجب تعليمات الطبيب في مثل هذه الظروف.

الآثار الجانبية

الآثار الجانبية الشائعة: تهيج شرجي، شعور بالحرقة، إسهال، غاز، غثيان، مucus معدني.

الآثار الجانبية الشديدة: تفاعلات تحسسية شديدة، نزف في المستقيم.

التحذيرات:

- يجب إيقاف الاستخدام واستشارة الطبيب في حال كان المريض يعاني من نزف في المستقيم أو فشل في الحصول على حركة في الأمعاء بعد استخدام الملين، هذا قد يشير إلى وجود حالة خطيرة.

- لا ينصح باستخدامه لمدة طويلة أو بالإفراط باستدامه لأن هذا قد يسبب إسهال.

- قد يتداخل استخدام هذا المستحضر مع التحكم بالغلوكوز عند مرضى السكري.

- استشر الطبيب: في حال استمرار الأعراض أو في حال عدم تحسن الأعراض بعد استخدامها أو إذا أصبحت أسوأ.

- يجب استشارة الطبيب قبل الاستخدام: في حال لاحظ المريض حدوث تغيير مفاجئ مستمر في عادات الأمعاء خلال أسبوعين، إذا كان المريض يعاني من الغثيان والإقياء أو ألم بطني أو في حال استخدام المريض ملين بشكل مسبق ولأكثر من أسبوع.

- يجب عدم استخدامه لفترة أطول من أسبوع دون استشارة الطبيب.

فرط المجموعة:

في حال ابتلاع المستحضر عن طريق الخطأ من غير المرجح أن يتسبب بمدحوث آثار. الابتلاع العرضي لعدد كبير من التحاميل قد يسبب صداع، غثيان، إقياء، بشكل أقل توأر، إسهال، عطش، دوخة، تخليط ذهني من الممكن أن يحدث اضطراب النظم القلبية. في حال الابتلاع، يجب التماس المساعدة الطبية على الفور.

شروط الحفظ: يحفظ في درجة حرارة دون 25° م.

العبة: علبة كرتونية تحوي 5 أو 10 تحاميل غليسيرين فورت.

علبة كرتونية تحوي 5 أو 10 تحاميل غليسيرين للكبار.

علبة كرتونية تحوي 5 أو 10 تحاميل غليسيرين للأطفال.

Composition: Each Fort Suppository Contains 3g of glycerin
Each Adults Suppository Contains 2.166g of glycerin.
Each children suppository contains 1.3g of glycerin.

Excipients: Na OH, stearic acid.

Mechanism of action:

Glycerin is classified as an osmotic laxative.

Glycerin by the rectal route promotes peristalsis and evacuation of the bowel by virtue of its irritant action and by increasing the amount of fluid, making it easier for stools to pass.

Indications:

For relieves occasional constipation.

Contraindications:

- Hypersensitivity to the active substance or to the excipients.
- If there is intestinal obstruction or blockage.
- If the patient have undiagnosed abdominal pain

Dosage and administrations:

- For rectal use only
- Wash your hands before and after using glycerin suppositories.
- If the suppository is too soft to use, put it in the refrigerator for about 15 minutes or run cold water over it.
- The suppository need not melt to produce laxative action.
- The suppository should be inserted well into the rectum and retained for 15 minutes.
- It generally produces bowel movement in 1/4 to 1 hour.

For Ch. Suppositories 1.3g:

Children 2 – 6 years of age: 1 suppository daily or as directed by a doctor.

Children under 2: ask a doctor.

Not suitable for use by infants (under 1 year).

For Ad. Suppositories 2.166g and Fort Suppositories 3g:

Adults and children 6 years and over: 1 suppository per day or as directed by a doctor

Children 2 – 6 years: use Child Suppositories.

0.7 g:

For infants (under 1 year): One suppository.

Pregnancy and lactation:

No evidence of harmful effects available. However, all medicines should be avoided if possible during pregnancy and lactation. Use only under a doctor's instruction in these conditions.

Side effects:

common side effects: Anal irritation; burning sensation; diarrhea; gas; nausea; stomach cramps.

Severe side effects: Severe allergic reactions, rectal bleeding.

Warnings:

- Its use should be stopped and ask the doctor if the patient have rectal bleeding or fail to have a bowel movement after using a laxative, this may indicate a serious condition.
- Prolonged or excessive use of the product is not recommended as this may cause diarrhea.
- Use of this product may interfere with glucose control in diabetic patients.
- Consult the doctor: If symptoms persist or if the symptoms do not improve after use or if they become worse
- The doctor should be asked before use: if the patient noticed a sudden change in bowel habits that persists over a period of two weeks, if the patient experiencing nausea, vomiting, or abdominal pain Or if the patient is already used a laxative for more than 1 week
- It should not be used for longer than 1 week without checking with the doctor.

Overdose:

If the product is **accidentally swallowed** it is unlikely to cause effects. Accidental ingestion of a large number of suppositories may cause headache, nausea and vomiting less frequently diarrhea, thirst, dizziness, mental confusion and cardiac arrhythmias can occur. **If swallowed, medical help should be sought right away.**

Storage conditions: Store at temperature below 25°C.

How supplied: Carton box contains 5 or 10 suppo. for fort .

Carton box contains 5 or 10 suppo. for adults .

Carton box contains 5 or 10 suppo. for children .